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        PROTOKÓŁ Nr XIII/15 
z obrad XIII Sesji Rady Miejskiej w Bełchatowie 

z dnia 24 września 2015 r. w budynku Urzędu Miasta Bełchatowa, 
ul. Kościuszki 1 /Sala Herbowa/ 

 
 
 
 Początek obrad  - godz. 12.00 
 Zakończenie obrad - godz. 14.00 
 
 

Radni Rady Miejskiej VII kadencji obecni na XIII Sesji: 
 
1. Brózda Sebastian 
2. Czechowski Adam 
3. Dżugaj Józef 
4. Janicka Joanna 
5. Koszek Paweł 
6. Kowalski Karol 
7. Kubiak Dariusz 
8. Markiewicz Tadeusz 
9. Markiewicz Zdzisław 
10. Matyśkiewicz Dariusz 
11. Muskała Grzegorz 
12. Naturalna Elżbieta 

 

      13. Pagieła Małgorzata 
14. Pawlikowska Jolanta 
15. Pierzchała Krzysztof 
16. Pytlewska Dorota 
17. Skorupa Ewa 
18. Wata Krzysztof 
19. Wodziński Józef  
20. Wyczachowski Michał 
21. Wysocki Piotr 
22. Wyszyński Dariusz 
 

 
 

Radni Rady Miejskiej VII kadencji nieobecni na XIII Sesji: 
 

1. Herudziński Radosław 
 
 
 
AD. 1 
Otwarcie obrad XIII Sesji. 
 

Obrady XIII Sesji Rady Miejskiej w Bełchatowie otworzył Wiceprzewodniczący Rady 
Józef Wodziński. Przywitał, wszystkich radnych Rady Miejskiej, zaproszonych gości, 
Kierownictwo i pracowników Urzędu Miasta Bełchatowa, przedstawicieli mediów 
oraz wszystkich obecnych na sali obrad. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Jozef Wodziński po stwierdzeniu prawomocności obrad  
[w chwili otwarcia sesji na sali obecnych było 18 radnych] przystąpił do realizacji 
zaproponowanego porządku obrad. 
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AD. 2 
Ustalenie porządku obrad. 
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Józef Wodziński, zgodnie z § 28 Statutu Miasta 
Bełchatowa przystąpił do ustalenia porządku obrad XIII Sesji Rady Miejskiej  
w Bełchatowie.  
 

Nie zgłoszono wniosków dotyczących zmiany zaproponowanego porządku obrad. 

 
Porządek obrad: 

 
1. Otwarcie XIII Sesji. 
2. Ustalenie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z obrad XII Sesji z dnia 27 sierpnia 2015 r. 
4. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Bełchatowie w sprawie 

zgodności zmiany części miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego fragmentu miasta Bełchatowa, obszaru ograniczonego 
ulicami: Staszica, 1 Maja, Kwiatową, pasem zabudowy po południowej 
stronie Placu Wolności, ulicą Czyżewskiego i Wiosenną oraz rzeką Rakówką  
z ustaleniami „Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego miasta Bełchatowa”. /druk nr 1/ 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Bełchatowie w sprawie 
zatwierdzenia zmiany części miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego fragmentu miasta Bełchatowa, obszaru ograniczonego 
ulicami: Staszica, 1 Maja, Kwiatową, pasem zabudowy po południowej 
stronie Placu Wolności, ulicą Czyżewskiego i Wiosenną oraz rzeką Rakówką. 
/druk nr 2/ 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Bełchatowie w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia zmiany „Studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego miasta Bełchatowa”. /druk nr 3/ 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Bełchatowie w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia zmiany części miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego fragmentów miasta Bełchatowa. /druk nr 4/ 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Bełchatowie w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego fragmentu obszaru osiedla Binków. /druk nr 5/ 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Bełchatowie w sprawie 
ustalenia wysokości ekwiwalentu wypłacanego z budżetu gminy za udział 
członków Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu Miasta Bełchatowa  
w działaniu ratowniczym oraz szkoleniu pożarniczym organizowanym przez 
Państwową Straż Pożarną lub gminę. /druk nr 13/ 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Bełchatowie w sprawie 
przedłużenia czasu obowiązywania dotychczasowych taryf na zbiorowe 
odprowadzanie ścieków w postaci wód opadowych i roztopowych z terenu 
Miasta Bełchatowa na okres 12 miesięcy, tj. od dnia 1 listopada 2015 roku do 
31 października 2016 roku. /druk nr 9/ 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Bełchatowie w sprawie trybu 
prac nad projektem uchwały budżetowej Miasta Bełchatowa. /druk nr 10/ 
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12. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Bełchatowie w sprawie 
zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta Bełchatowa na lata  
2015-2021. /druk nr 11/ 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Bełchatowie w sprawie 
zmian w budżecie Miasta Bełchatowa na 2015 rok. /druk nr 12/ 

14. Przedstawienie następujących informacji: 
 Informacja o przebiegu wykonania planów finansowych samorządowych 

instytucji kultury, dla których organem założycielskim jest Miasto Bełchatów 
za I półrocze 2015 roku. /druk nr 6/ 

 Informacja o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej, w tym  
o przebiegu realizacji przedsięwzięć za I półrocze 2015 roku. /druk nr 7/ 

 Informacja o przebiegu wykonania budżetu Miasta Bełchatowa za I półrocze 
2015 roku. /druk nr 8/ 

15. Informacja z działalności Rady za okres od ostatniej Sesji. 
16. Informacja z działalności Prezydenta Miasta Bełchatowa i Urzędu Miasta 

Bełchatowa za okres od ostatniej Sesji. 
17. Interpelacje Radnych. 
18. Sprawy różne, zapytania, wolne wnioski. 
19. Zamknięcie obrad sesji. 

 
 
AD. 3 
Przyjęcie protokołu z XII Sesji z dnia 27 sierpnia 2015 r. 
 
Protokół z XII Sesji z dnia 27 sierpnia 2015 roku został przez Radę przyjęty  
18 głosami „za” przy 1 głosie „wstrzymującym się”. 
 
 
AD. 4 
Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Bełchatowie w sprawie 
zgodności zmiany części miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
fragmentu miasta Bełchatowa, obszaru ograniczonego ulicami: Staszica, 1 Maja, 
Kwiatową, pasem zabudowy po południowej stronie Placu Wolności, ulicą 
Czyżewskiego i Wiosenną oraz rzeką Rakówką z ustaleniami „Studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta 
Bełchatowa”. /druk nr 1/ 
Uzasadnienie do projektu uchwały, w imieniu Prezydenta Miasta Bełchatowa, 
przedstawiła Pani Dorota Kupska – Dyrektor Biura Planowania Przestrzennego. 
 

Pytania: 

Radny Krzysztof Pierzchała zapytał gdzie są przewidziane parkingi do obsługi 
omawianej inwestycji? 
 
Pani Dyrektor Dorota Kupska odpowiedziała, że w planach miejscowych nie podaje 
się lokalizacji parkingów a jedynie ilość miejsc parkingowych, jaką musi zapewnić 
inwestor na terenie własnej działki. 
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 Opinie Komisji: 
Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie przez następujące Komisje: 

 Komisję Budżetu i Skarbu Miasta, 

 Komisję Gospodarki Komunalnej. 
 
Głosów do dyskusji nie zgłoszono. 
 
(20 radnych obecnych na sali) 
Głosowanie: 
Projekt uchwały w sprawie zgodności zmiany części miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego fragmentu miasta Bełchatowa, obszaru 
ograniczonego ulicami: Staszica, 1 Maja, Kwiatową, pasem zabudowy po 
południowej stronie Placu Wolności, ulicą Czyżewskiego i Wiosenną oraz rzeką 
Rakówką z ustaleniami „Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego miasta Bełchatowa”, został przyjęty przez Radę 20 głosami „za”- 
jednogłośnie.  
 
Uchwała nr XIII/85/15 Rady Miejskiej w Bełchatowie z dnia 24 września 2015 r. 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
 
AD. 5 
Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Bełchatowie w sprawie 
zatwierdzenia zmiany części miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego fragmentu miasta Bełchatowa, obszaru ograniczonego ulicami: 
Staszica, 1 Maja, Kwiatową, pasem zabudowy po południowej stronie Placu 
Wolności, ulicą Czyżewskiego i Wiosenną oraz rzeką Rakówką. /druk nr 2/  
Uzasadnienie do projektu uchwały, w imieniu Prezydenta Miasta Bełchatowa, 
przedstawiła Pani Dorota Kupska – Dyrektor Biura Planowania Przestrzennego. 

Pytań i głosów w dyskusji nie zgłoszono. 

 

 Opinie Komisji: 
Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie przez następujące Komisje: 

 Komisję Budżetu i Skarbu Miasta, 

 Komisję Gospodarki Komunalnej. 
 
(20 radnych obecnych na sali) 
Głosowanie: 
Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia zmiany części miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego fragmentu miasta Bełchatowa, obszaru 
ograniczonego ulicami: Staszica, 1 Maja, Kwiatową, pasem zabudowy po 
południowej stronie Placu Wolności, ulicą Czyżewskiego i Wiosenną oraz rzeką 
Rakówką, został przyjęty przez Radę 20 głosami „za”- jednogłośnie.  
 
Uchwała nr XIII/86/15 Rady Miejskiej w Bełchatowie z dnia 24 września 2015 r. 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
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AD. 6 
Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Bełchatowie w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia zmiany „Studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego miasta Bełchatowa”. /druk nr 3/ 
Uzasadnienie do projektu uchwały, w imieniu Prezydenta Miasta Bełchatowa, 
przedstawiła Pani Dorota Kupska – Dyrektor Biura Planowania Przestrzennego. 

Pytań i głosów w dyskusji nie zgłoszono. 

 

 Opinie Komisji: 
Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie przez następujące Komisje: 

 Komisję Budżetu i Skarbu Miasta, 

 Komisję Gospodarki Komunalnej. 
 
Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej Krzysztof Pierzchała poinformował 
o przyjętym przez Komisję wniosku do Pani Prezydent, aby w projekcie zmian 
studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta 
Bełchatowa dokonać zapisu o wyłączeniu możliwości budowy elektrowni 
wiatrowych na obszarze miasta. 
 
(20 radnych obecnych na sali) 
Głosowanie: 
Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany „Studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Bełchatowa”, 
został przyjęty przez Radę 20 głosami „za”- jednogłośnie.  
 
Uchwała nr XIII/87/15 Rady Miejskiej w Bełchatowie z dnia 24 września 2015 r. 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
 
AD. 7 
Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Bełchatowie w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia zmiany części miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego fragmentów miasta Bełchatowa. /druk nr 4/ 
Uzasadnienie do projektu uchwały, w imieniu Prezydenta Miasta Bełchatowa, 
przedstawiła Pani Dorota Kupska – Dyrektor Biura Planowania Przestrzennego. 

Pytań i głosów w dyskusji nie zgłoszono. 
 

 Opinie Komisji: 
Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie przez następujące Komisje: 

 Komisję Budżetu i Skarbu Miasta, 

 Komisję Gospodarki Komunalnej. 
 
 



 

 

Protokół Nr XIII/15 z obrad XIII sesji Rady Miejskiej w Bełchatowie z dnia 24 września 2015 r. 

Strona 6 z 17 

(20 radnych obecnych na sali) 
Głosowanie: 
Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany części miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego fragmentów miasta Bełchatowa został 
przyjęty przez Radę 20 głosami „za”- jednogłośnie.  
 
Uchwała nr XIII/88/15 Rady Miejskiej w Bełchatowie z dnia 28 maja 2015 r. 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
 

AD.8 
Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Bełchatowie w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego fragmentu obszaru osiedla Binków. /druk nr 5/ 
Uzasadnienie do projektu uchwały, w imieniu Prezydenta Miasta Bełchatowa, 
przedstawiła Pani Dorota Kupska – Dyrektor Biura Planowania Przestrzennego. 

Pytań i głosów w dyskusji nie zgłoszono. 
 

 Opinie Komisji: 
Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie przez następujące Komisje: 

 Komisję Budżetu i Skarbu Miasta, 

 Komisję Gospodarki Komunalnej. 
 
(19 radnych obecnych na sali) 
Głosowanie: 
Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego fragmentu obszaru osiedla Binków został 
przyjęty przez Radę 19 głosami „za”- jednogłośnie.  
 
Uchwała nr XIII/89/15 Rady Miejskiej w Bełchatowie z dnia 24 września 2015 r. 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
 

PROWADZENIE OBRAD SESJI PRZEJĘŁA WICEPRZEWODNICZĄCA RADY MIEJSKIEJ 
JOLANTA PAWLIKOWSKA 

 
AD.9 
Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Bełchatowie w sprawie 
ustalenia wysokości ekwiwalentu wypłacanego z budżetu gminy za udział 
członków Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu Miasta Bełchatowa  
w działaniu ratowniczym oraz szkoleniu pożarniczym organizowanym przez 
Państwową Straż Pożarną lub gminę. /druk nr 13/ 
Uzasadnienie do projektu uchwały, w imieniu Prezydenta Miasta Bełchatowa, 
przedstawił Pan Wojciech Łągwa, Koordynator Zespołu Zarządzania Kryzysowego  
i Spraw Obronnych. 
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Pytań nie zgłoszono. 

 

 Opinie Komisji: 
Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie przez następujące Komisje: 

 Komisję Budżetu i Skarbu Miasta, 

 Komisję Prawa i Porządku Publicznego. 
 
Dyskusja: 
 
Radny Dariusz Matyśkiewicz zgłosił wniosek formalny, aby w zaproponowanym 
projekcie uchwały ujednolicić wysokość wypłacanego ekwiwalentu do wysokości 
wypłacanej przez Gminę Bełchatów, tj. 18 zł za każdą godzinę działania 
ratowniczego OSP. 
 
Przerwa 12.30 – 12.35. 
 
Radny Piotr Wysocki odniósł się do powyższego wniosku zauważając, że w Gminie 
Bełchatów stawka 18 zł za godzinę obowiązuje już od czterech lat. W poprzednich 
latach rządzącym Miastem nie przeszkadzała ta dysproporcja finansowa. 
Powiedział, że zaproponowany projekt uchwały zawiera już podwyżkę  
z obowiązujących 8 zł do 12 zł za godzinę akcji ratunkowej. Zaproponował, aby 
odrzucić wniosek radnego D. Matyśkiewicza. 
 
Wiceprzewodnicząca Rady Jolanta Pawlikowska dopytała, czy jest to wniosek 
formalny o odrzucenie wniosku radnego D. Matyśkiewicza uzyskując pozytywną 
odpowiedź. 
 
Radny Dariusz Matyśkiewicz w swoim wystąpieniu odniósł się do wykonanego  
w dużym stopniu doposażenia jednostek OSP w Bełchatowie w poprzednich latach, 
m.in. poprzez zakup wozów strażackich. Powiedział, że w poprzednich latach 
jednostki OSP nie zgłaszały wniosków o podwyżkę wypłacanego ekwiwalentu. 
Ponownie poprosił, aby przy okazji wnoszonego projektu uchwały ujednolicić 
stawki z Gminą Bełchatów. 
 
Wiceprzewodnicząca Jolanta Pawlikowska zapytała, o jaką sumę wnioskowały 
jednostki OSP? 
 
Pani Prezydent Miasta Mariola Czechowska odpowiedziała, że strażacy wnioskowali 
o kwotę 16 zł za godzinę. 
 
Radny Krzysztof Pierzchała w swoim wystąpieniu odniósł się do posiedzenia 
wyjazdowego Komisji Prawa i Porządku Publicznego w poprzedniej kadencji, gdzie 
dowódca zgłosił ustnie wniosek o podwyżkę wypłacanego ekwiwalentu. Nie zostało 
to uwzględnione. 
 
Wiceprzewodnicząca Rady Jolanta Pawlikowska zapytała obecnego na sali radcę 
prawnego o kolejność głosowania zgłoszonych wniosków formalnych. 
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Pani mecenas Marta Grzegorzewska odpowiedziała, że w jej ocenie wniosek 
zgłoszony przez radnego Dariusza Matyśkiewicza nie jest wnioskiem formalnym 
zgodnie z zapisami Statutu Miasta, a jest to wniosek zgłaszający poprawkę do 
rozpatrywanego projektu uchwały i w jej ocenie powinien być głosowany jako 
pierwszy. 
 
Wiceprzewodnicząca Rady Jolanta Pawlikowska zapytała radnego Dariusza 
Matyśkiewicza czy zgadza się, aby jego wniosek rozpatrywany był jako zgłoszone 
poprawki do projektu uchwały.  
 
Radny Dariusz Matyśkiewicz wyraził zgodę. 
 
Wniosek o wniesienie poprawek do rozpatrywanego projektu uchwały, aby  

w §1 ust. 1 zapisać kwotę 18 złotych a nie jak to jest zaproponowane 12 zł., 

nie został przyjęty przez Radę 6 głosami „za” przy 13 głosach „przeciw”  
i 2 głosach „wstrzymujących się”. 
  
(21 radnych obecnych na sali) 
Głosowanie: 
Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu wypłacanego  
z budżetu gminy za udział członków Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu Miasta 
Bełchatowa w działaniu ratowniczym oraz szkoleniu pożarniczym organizowanym 
przez Państwową Straż Pożarną lub gminę został przyjęty przez Radę 20 głosami 
„za” przy 1 głosie „wstrzymującym się”.  
 
Uchwała nr XIII/90/15 Rady Miejskiej w Bełchatowie z dnia 24 września 2015 r. 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
 
AD.10 
Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Bełchatowie w sprawie 
przedłużenia czasu obowiązywania dotychczasowych taryf na zbiorowe 
odprowadzanie ścieków w postaci wód opadowych i roztopowych z terenu 
Miasta Bełchatowa na okres 12 miesięcy, tj. od dnia 1 listopada 2015 roku do  
31 października 2016 roku. /druk nr 9/ 
 
Uzasadnienie do projektu uchwały, w imieniu Prezydenta Miasta Bełchatowa, 
przedstawiła Pani Dorota Szczepaniak – Dyrektor Wydziału Skarbu Gminy. 

Pytania: 

Radny Dariusz Matyśkiewicz zapytał, czy w związku z podejmowaną uchwałą 
płatnicy, którzy złożyli deklarację, będą płacić więcej niż dotychczas oraz jakie 
wpływy Spółka ma obecnie z terenu przy ul. Czaplinieckiej? 
 
Pan Michał Rudnicki Prezes Sanikom Sp. z o.o. odpowiedział, że w przyjmowanej 
uchwale nie ma żadnych ukrytych kosztów. A na drugie pytanie odpowie  
w późniejszej części dyskusji. 
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 Opinie Komisji: 
Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie przez następujące Komisje: 

 Komisję Budżetu i Skarbu Miasta, 

 Komisję Gospodarki Komunalnej. 
 
Dyskusja: 
 
Radny Tadeusz Markiewicz powiedział: „Pani Przewodnicząca, Pani Prezydent, 
Państwo Radni. Otrzymujemy projekt uchwały w sprawie taryf na zbiorowe 
odprowadzanie wód opadowych wraz z radosną informacją: nie podnosimy cen. 
Pozwolą Państwo, że przedstawię kilka uwag do tego tematu. 

Zarządzanie wodami opadowymi wiąże się nie tylko z podejmowaniem 
decyzji w sprawach pobierania opłat, ale również z podejmowaniem decyzji  
w sprawach rozwiązań technologicznych i organizacyjnych - i organizacyjnych. 

Opłata z tytułu odprowadzania wód opadowych powinna mieć charakter ceny 
za świadczoną usługę przez przedsiębiorstwo wodociągowo-kanalizacyjne, podobnie 
jak zaopatrzenie w wodę i odprowadzenie ścieków sanitarnych. Naliczane opłaty to 
źródło dochodów do inwestycji w zakresie infrastruktury technicznej oraz pokrycia 
kosztów utrzymania sieci kanalizacji deszczowej. 
Obowiązująca w naszym mieście opłata wynosi 6,73 zł. za m3 odprowadzonych wód, 
co w przeliczeniu na 1 m2 powierzchni daje kwotę 4,37 zł. 
Jak wygląda sytuacja w innych miastach i gminach?  
Kilka przykładów: 
- miasto i gmina Byczyna – 0,09 zł. netto /m3 
- gmina Czersk  – 0,13 zł. netto/m2  na miesiąc 
- miasto Jasło  – 0,16 zł. netto /m2  na miesiąc 
- miasto Elbląg  – 1,10 zł. netto/m2  na rok 
- gmina Krynica Zdrój -12,46 zł. netto/m3 
Można zadać pytanie: skąd tak znaczące różnice w opłatach? I tutaj wrócę do 
wcześniejszego stwierdzenia podejmowanie decyzji w sprawach rozwiązań 
technologicznych i organizacyjnych. W większości miast i gmin zaopatrzeniem  
w wodę, odbiorem ścieków komunalnych i odprowadzaniem wód opadowych 
zajmuje się jedna firma. W Bełchatowie zadania te rozdzielono, woda i ścieki to 
„WOD-KAN” a wody opadowe „Sanikom”.  
Od 1 stycznia 2014 Spółka „Sanikom” miała podpisane umowy na odprowadzanie 
wód opadowych z powierzchni 944.330,98 m2, co przy cenie 4,37 zł za 1 m2 daje 
kwotę 4.126.726,38 zł. stanowiącą ok. 46% przychodów spółki wynoszących 
8.965.186 zł. 
Głównym płatnikiem tej opłaty jest miasto Bełchatów, które w wieloletniej 
prognozie finansowej przewiduje wydatki 2.781.176 zł w roku 2015 i 2.900.000 zł  
w roku 2016. Środki te to pieniądze mieszkańców naszego miasta, które nie są 
optymalnie wykorzystywane. 
Stwierdzenie, że opłaty za wody opadowe nie obciążają mieszkańców naszego 
miasta uważam za nieprawdziwe, bowiem są to środki budżetu miasta, czyli jego 
mieszkańców a ewentualne oszczędności w tych opłatach można wykorzystać na 
inne cele społecznie użyteczne(np. dopłaty do posiłków dla młodzieży 
korzystających ze stołówek szkolnych). 
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Spółka „Sanikom” nie jest właścicielem sieci kanalizacji deszczowej a jedynie 
dzierżawcą od Spółki „WOD-KAN”, koszty opłat za dzierżawę wynoszą ok. 1 milion 
złotych rocznie. Utrzymanie sieci kanalizacyjnej odbywa się w dużym stopniu siłami 
zewnętrznymi a spółka jest jedynie pośrednikiem, generuje to wysokie koszty opłat 
za usługi obce np. w roku 2014 – 1.669.224 zł. a w pierwszym półroczu  
2015 – 530.320 zł. 
Uważam, że w Bełchatowie całością problematyki związanej z zaopatrzeniem  
w wodę, odbiorem ścieków komunalnych i odprowadzaniem wód opadowych 
powinna zajmować się jedna firma posiadająca doświadczenie, sprzęt i kadry. 
Skutkować to może obniżeniem kosztów i oszczędnościami dla miasta i jego 
mieszkańców np. w cenach wody i ścieków. 
Pani Prezydent, już niemal rok mija od chwili objęcia przez Panią urzędu i jeszcze 
nie widać odważnych decyzji związanych z optymalizacją kosztów funkcjonowania 
naszego miasta, obserwujemy jedynie decyzje personalne.  
 W głosowaniu nad przedstawioną uchwałą wstrzymam się od głosu nie, 
dlatego że chciałbym podwyżki opłat, ale protestując przeciwko bierności Zarządu 
miasta w rozwiązywaniu ważnych dla mieszkańców problemów.” 
 
Wiceprzewodnicząca Jolanta Pawlikowska zapytała, jaka jest ściągalność opłat? 
 
Pan Michał Rudnicki, Prezes „SANIKOM” Sp. z o.o. odpowiedział, że po wystawieniu 
wezwań do zapłaty należności są wpłacane przez płatników. Powiedział również, że 
w chwili obecnej teren przy ul. Czaplinieckiej nie jest dzierżawiony, działka  
w chwili obecnej jest przystosowana do Akcji „ZIMA” z uwagi na sprzedaż placu 
przy ul. Staszica. 
 
Radny Krzysztof Pierzchała odniósł się do wypowiedzi radnego Tadeusza 
Markiewicza powiedział, że fakty zostały przedstawione w sposób jednostronny 
mówiąc, że obciążenie Miasta z tytułu wnoszenia opłat za odprowadzanie  
z powierzchni miejskich wód opadowych i roztopowych to koszty wprost wynikające 
z opłaty powierzchniowej są takie, tylko to nie są koszty Miasta. Miasto z tytułu, że 
dzierżawi ten majątek ma wpływy w postaci podatku i z tytułu dzierżawionego 
majątku. Raczej należałoby operować saldem. Ile Miasto kosztuje saldo utrzymania 
tej sieci w obecnym układzie a ile by kosztowało gdyby Miasto zlecało utrzymanie 
tego majątku, gdyby Spółka tego nie przejęła? Czy to będzie robiła Spółka  
„WOD-KAN” czy Spółka „SANIKOM” to według Radnego koszty będą na podobnym 
poziomie. Odnośnie stawek obowiązujących w innych miastach należałoby 
sprawdzić czy nie ma tam dopłat miasta do przedsiębiorstwa realizującego takie 
zadania. Według Radnego temat ten należy potraktować kompleksowo, a nie tylko 
wybiórczo. 
 
Radny Tadeusz Markiewicz powiedział, że podał ceny przykładowe, rozbieżne, od 
kilku groszy do 12 zł. Główną tezą wystąpienia jest to, że sprawniej byłoby gdyby 
jedna firma zajmowała się dostarczaniem wody, odbiorem ścieków komunalnych  
i odprowadzaniem wody opadowej i roztopowej.  
 
Radny Dariusz Matyśkiewicz w swojej wypowiedzi nawiązał do terenu Spółki 
„SANIKOM” przy ul. Czaplinieckiej, który ma być wykorzystany w ramach akcji 
„ZIMA” trwającej 3 miesiące. Radny zarzucił, Prezesowi Spółki, że pozbywając się 



 

 

Protokół Nr XIII/15 z obrad XIII sesji Rady Miejskiej w Bełchatowie z dnia 24 września 2015 r. 

Strona 11 z 17 

aktualnego dzierżawcy tego terenu Spółka straciła ok. 60 tys. zł z dzierżawy tego 
terenu, na rzecz akcji trwającej 3 miesiące. Radny zwrócił uwagę, że w przypadku 
stacjonowania tam ciężkiego sprzętu ulica Rozdziewicza zostanie rozjechana przez 
samochody z piachem i odśnieżarki. Radny zastanawiał się, dlaczego do tej akcji 
nie może zostać wykorzystany, zaplanowany wcześniej, teren przy Spółce  
„WOD-KAN”. 
 
Pan Michał Rudnicki, Prezes „SANIKOM” Sp. z o.o. odpowiedział, że po sprzedaży 
terenów przy ul. Staszica Spółka nie ma gdzie się pomieścić. Tereny dzierżawione 
przy siedzibie Spółki „WOD-KAN” nie są wystarczającej wielkości. Dlatego została 
rozwiązana umowa dzierżawy na teren przy ul. Rozdziewicza. Wspomniane 60 tys. 
zł dzierżawy za ten teren obowiązuje dopiero od tego roku. Przypomniał, że 
wcześniej Spółka za ten teren otrzymywała kwotę 1200 zł od dzierżawcy, co 
stanowiło wysokość podatku od nieruchomości za ten teren. Na terenie przy  
ul. Rozdziewicza można wyłożyć piach, sól oraz można tam ulokować część sprzętu 
np. mniejsze ciągniki, reszta pozostanie na terenie przy ul. Św F. Kowalskiej. 
Spółka obecnie jest na etapie rozmów z Przedsiębiorstwem Gospodarki Komunalnej 
w sprawie utworzenia wspólnego wyjazdu z omawianej działki na ul. Czapliniecką. 
 
 
(22 radnych obecnych na sali) 
Głosowanie: 
Projekt uchwały w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania dotychczasowych 
taryf na zbiorowe odprowadzanie ścieków w postaci wód opadowych i roztopowych 
z terenu Miasta Bełchatowa na okres 12 miesięcy, tj. od dnia 1 listopada 2015 roku 
do 31 października 2016 roku został przyjęty przez Radę 21 głosami „za” przy  
1 głosie „wstrzymującym się”.  
 
Uchwała nr XIII/91/15 Rady Miejskiej w Bełchatowie z dnia 24 września 2015 r. 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
 
 

PROWADZENIE OBRAD SESJI PRZEJĄŁ PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ 
DARIUSZ KUBIAK 

 
 
AD.11 
Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Bełchatowie w sprawie trybu prac 
nad projektem uchwały budżetowej Miasta Bełchatowa. /druk nr 10/ 
Uzasadnienie do projektu uchwały, w imieniu Prezydenta Miasta Bełchatowa, 
przedstawiła Pani Ewa Gocel – Skarbnik Miasta. 
 

Pytań i głosów w dyskusji nie zgłoszono. 
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 Opinie Komisji: 
Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie przez następujące Komisje: 

 Komisję Budżetu i Skarbu Miasta, 

 Komisję Oświaty, Kultury i Sportu, 

 Komisję Prawa i Porządku Publicznego, 

 Komisję Rodziny, Zdrowia i Opieki Społecznej, 

 Komisję Gospodarki Komunalnej. 
 
 
(20 radnych obecnych na sali) 
Głosowanie: 
Projekt uchwały w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej Miasta 
Bełchatowa został przyjęty przez Radę 20 głosami „za” – jednogłośnie. 
 
Uchwała nr XIII/92/15 Rady Miejskiej w Bełchatowie z dnia 24 września 2015 r. 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
 
AD.12 
Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Bełchatowie w sprawie zmian 
w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta Bełchatowa na lata 2015-2021. 
/druk nr 11/ 
 
Uzasadnienie do projektu uchwały, w imieniu Prezydenta Miasta Bełchatowa, 
przedstawiła Pani Ewa Gocel – Skarbnik Miasta. 

Pytania: 

 
Radny Dariusz Matyśkiewicz dopytał o przeznaczenie zapisanych 400 tys. zł  
w ramach utrzymania zieleni w mieści. Jakie są przewidziane w tym zadania do 
realizacji jeszcze w tym roku? 
 
Pani Alina Walaszko, Zastępca Dyrektora Wydziału Inżynierii Miasta powiedziała, że 
wstępnie planowane jest wykorzystanie do końca roku kwoty 400 tys. zł na: 
- zabiegi pielęgnacyjne i konserwacja terenów zieleni – ok. 100-120 tys. zł, 
- zabiegi pielęgnacyjne drzew w parku 1000-lecia, parku Wolności, parku na  
os. Binków, plac w obrębie rynku Grocholice – 40-50 tys. zł, 
- uzupełnienie drzew na nowych ulicach w dzielnicy Grocholice, 
- nowe zagospodarowanie ronda im. gen Andersa, 
- zieleń obok placu zabaw na os. Okrzei, 
- uzupełnienie ubytków w nasadzeniach spowodowanych letnią suszą, ok. 30-40% 
nasadzeń, 
- nowe trawniki w zniszczonych miejscach wokół ronda im. gen Andersa, w parku 
na os. Dolnośląskim.  
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 Opinie Komisji: 
Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie przez następujące Komisje: 

 Komisję Budżetu i Skarbu Miasta, 

 Komisję Oświaty, Kultury i Sportu, 

 Komisję Prawa i Porządku Publicznego, 

 Komisję Rodziny, Zdrowia i Opieki Społecznej, 

 Komisję Gospodarki Komunalnej. 
 
Dyskusja: 
 
Radny Dariusz Matyśkiewicz wyraził zadowolenie z wygospodarowania omawianej 
kwoty na tereny zielone szczególnie w odniesieniu do skutków tegorocznej suszy. 
Radny poprosił przy okazji o przycięcie drzew w parku w dzielnicy Grocholice.  
W swojej dalszej wypowiedzi odniósł się do poruszonej na Komisji kwestii 
tegorocznego dofinansowania BTBS Sp. z o.o., co jeśli w tym roku zapisana kwota 
nie zostanie wykorzystana, jaki jest pomysł na jej przekazanie lub wykorzystanie? 
 
Pani Ewa Gocel, Skarbnik Miasta odpowiedziała, powołując się na swoje 
doświadczenie, że nie przekazujemy takich pieniędzy, które podwyższają kapitał 
zakładowy Spółki a są przeznaczone na konkretny cel. Gdy okaże się, że Spółka  
w tym roku nie wykona zakresu prac do tej kwoty to Miasto ma, na co te pieniądze 
wydać, ma tu na myśli wykupy, które też są wydatkiem majątkowym. Dlatego 
uważa, że te pieniądze do końca roku zostaną wykorzystane. 
 
 (21 radnych obecnych na sali) 
Głosowanie: 
Projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta 
Bełchatowa na lata 2015-2021 został przyjęty przez Radę 21 głosami „za” – 
jednogłośnie.  
 
Uchwała nr XIII/93/15 Rady Miejskiej w Bełchatowie z dnia 24 września 2015 r. 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
 
AD.13 
Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Bełchatowie w sprawie zmian 
w budżecie Miasta Bełchatowa na 2015 rok. /druk nr 12/ 
Uzasadnienie do projektu uchwały, w imieniu Prezydenta Miasta Bełchatowa, 
przedstawiła Pani Ewa Gocel – Skarbnik Miasta. 

Pytań i głosów w dyskusji nie zgłoszono. 

 

 Opinie Komisji: 
Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie przez następujące Komisje: 

 Komisję Budżetu i Skarbu Miasta, 

 Komisję Oświaty, Kultury i Sportu, 

 Komisję Prawa i Porządku Publicznego, 
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 Komisję Rodziny, Zdrowia i Opieki Społecznej, 

 Komisję Gospodarki Komunalnej. 
 
(22 radnych obecnych na sali) 
Głosowanie: 
Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta Bełchatowa na 2015 rok został 
przyjęty przez Radę 22 głosami „za” – jednogłośnie.  
 
Uchwała nr XIII/94/15 Rady Miejskiej w Bełchatowie z dnia 24 września 2015 r. 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
 
AD.14 
Przedstawienie następujących informacji: 

 Informacja o przebiegu wykonania planów finansowych samorządowych 
instytucji kultury, dla których organem założycielskim jest Miasto 
Bełchatów za I półrocze 2015 roku. /druk nr 6/ 

 Informacja o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej, w tym  
o przebiegu realizacji przedsięwzięć za I półrocze 2015 roku. /druk nr 7/ 

 Informacja o przebiegu wykonania budżetu Miasta Bełchatowa za  
I półrocze 2015 roku. /druk nr 8/ 

Przedmiotowe informacje radni otrzymali w formie pisemnej. 

Wprowadzenia do przedmiotowego punktu, w imieniu Prezydenta Miasta 
Bełchatowa, dokonała Pani Ewa Gocel – Skarbnik Miasta. 

Pytań nie zgłoszono. 
 
Z przedmiotową informacją zapoznały się następujące Komisje: 

 Komisja Budżetu i Skarbu Miasta, 

 Komisja Oświaty, Kultury i Sportu, 

 Komisja Prawa i Porządku Publicznego, 

 Komisja Rodziny, Zdrowia i Opieki Społecznej, 

 Komisja Gospodarki Komunalnej. 

Dyskusja: 

 

Radny Tadeusz Markiewicz w swoim wystąpieniu zawarł kilka uwag odnośnie 
wykonania budżetu Miasta, zwracając uwagę na kilka grup wydatków.  
Miasto współpracuje z kilkunastoma miastami partnerskimi i związane z tym są 
koszty obsługi tej współpracy. Na ile te koszty przekładają się na promocję dającą 
jakieś skutki finansowe dla miasta? Radny zapytał, czy jest to tylko sztuka dla 
sztuki, czy są z tego jakieś korzyści finansowe? Mając na uwadze, że koszty te są 
rozbite na dwie grupy: na wyjazdy zagraniczne oraz na przyjmowanie gości. Są to 
koszty dość znaczące w odniesieniu do innych wydatków Miasta. 
W zakresie promocji Miasta jest prawie 600 tys. zł. Zwrócił uwagę na usługę 
promocyjną dla Miasta podczas meczów piłki nożnej i piłki siatkowej, za kwotę  
ok. 460 tys. zł. Ponownie zapytał na ile to się przekłada na pozyskanie np. 
inwestorów w mieście? 
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Radny przyrównał powyżej przytoczone kwoty do wydatków majątkowych w dziale 
oświata, gdzie w I półroczu wydano jedynie 4 477,20 zł na obieraczkę do warzyw 
dla Przedszkola Nr 1. Wie, że wydano również 209 tys. zł na remonty szkół. Nie 
zaspokaja to jednak potrzeb. Miasto nie doinwestowało oświaty, ponieważ wiele 
prac w szkołach w zakresie utrzymania obiektów szkolnych wykonuje się z funduszy 
rad rodziców. Zaapelował, aby przeanalizować konieczność wydatków w różnych 
działach. Uważa, że należałoby lepiej zbilansować potrzeby poszczególnych grup  
w mieście. 
 
Rada Miejska w Bełchatowie zapoznała się z powyższymi informacjami 
finansowymi. 
 
 
AD.15 
Informacja z działalności Rady za okres od ostatniej Sesji. 
 
Przewodniczący Rady Dariusz Kubiak poinformował radnych o otrzymanej 
korespondencji: 

 Pismo od Pani Prezydent z dnia 21.09.2015 r. w sprawie przesunięcia  
w planie pracy Rady na miesiąc październik „Aktualizacji założeń do planu 
zaopatrzenia Bełchatowa w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe”; 

 Zaproszeniu do udziału w konferencji pn. „Odnawialne źródła energii – dla 
każdego” w dniu 01.10.2015 r. w Miejskim Centrum Kultury w Bełchatowie; 

Przewodniczący Rady Dariusz Kubiak poinformował o swoim udziale  
w Konferencji Urbanistów Polskich w Łodzi dotyczącej m.in. rewitalizacji centrów 
miast, budownictwa socjalnego.  

 
Wiceprzewodniczący Rady Józef Wodziński poinformował o swoim udziale  
w I Kongresie Samorządu Terytorialnego w Krakowie, gdzie tematem posiedzenia 
była obrona terytorialna kraju oraz o swojej obecności, jako delegata Miasta, na 
pogrzebie Pani Haliny Zawilskiej, żonie Apoloniusza Zawilskiego Honorowego 
Obywatela Miasta Bełchatowa. 

 
 

AD.16 
Informacja z działalności Prezydenta Miasta Bełchatowa i Urzędu Miasta 
Bełchatowa za okres od ostatniej Sesji. 
 

 Przedmiotową informację radni otrzymali w formie pisemnej. 

 Pytań i uwag do przedstawionego materiału nie zgłoszono. 

 
 
AD.17 
Interpelacje Radnych 
 

1. Radny Józef Dżugaj- treść interpelacji w załączeniu: 
a) Dot. rozpropagowania rozkładów jazdy autobusów MZK.  
 
2. Radny Paweł Koszek - treść interpelacji w załączeniu: 
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a) Dot. wykonania nawierzchni ulicy Dzikiej; 
b) Dot. wykonania oświetlenia na łączniku pomiędzy ulicami Lipowa i Grażyny. 

 
3. Radny Karol Kowalski - treść interpelacji w załączeniu: 
a. Dot. przenośnych toalet na Placu Wolności do czasu wybudowania miejskiej 

toalety. 
 
4. Radny Dariusz Kubiak - treść interpelacji w załączeniu: 

    a)   Dot. realizacji umowy pomiędzy Bełchatowską Spółdzielnią Mieszkaniową                     
 a Urzędem Miasta Bełchatowa, realizacji uzgodnień pomiędzy Prezesem 
 Bełchatowskiej Spółdzielni Mieszkaniowej, Wiceprezydentem Miasta 
 Bełchatowa i Przedstawicielami Wspólnoty Mieszkaniowej Os. Wolność, 
 harmonogramu prac budowy/rozbudowy parkingu na Os. Wolność, informacji 
 o planach przekazania działki pod w/w parking na majątek Miasta 
 Bełchatowa. 

 
5. Radny Dariusz Matyśkiewicz - treść interpelacji w załączeniu: 

a) Dot. pozyskiwania środków zewnętrznych; 
b) Dot. opłat za obiady w szkołach; 
c) Dot. zadań inwestycyjnych realizowanych wspólnie ze Starostwem 

Powiatowym; 
d) Dot. terenów budowlanych. 

 
6. Radny Krzysztof Wata - treść interpelacji w załączeniu: 
a) Dot. zabezpieczenia środków finansowych w budżecie UM na rok 2016 dla 

osiedla Przytorze: ulice Słowackiego i Energetyków.  
 
 
AD.18 
Sprawy różne, zapytania, wolne wnioski. 
 
Radna Ewa Skorupa podziękowała za wykonanie parkingu przy Szkole Podstawowej 
nr 8. 
 
Wiceprzewodniczący Józef Wodziński w imieniu Armii Krajowej oraz własnym 
zaprosił, w niedzielę na godzinę 12.00 do Kościoła Farnego na ul. Kościuszki, na 
uroczystości związane z Państwem Podziemnym. 
 
Radny Dariusz Matyśkiewicza w ramach obchodów Międzynarodowego Dnia Serca 
zaprosił na niedzielę w godzinach 13.00-18.00 do Szkoły Podstawowej Nr 5 na 
badania kardiologiczne. 
 
Pani Mariola Czechowska, Prezydent Miasta Bełchatowa, poinformowała Radę  
o przyznaniu Miejskiemu Centrum Kultury Giganty Mocy nagrody głównej  
w kategorii miejsce przyjazne rodzinie w ramach VII edycji ogólnopolskiego 
konkursu „Polska Pięknieje – 7 Cudów Funduszy Europejskich”. 
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AD. 19 
Zamknięcie sesji. 
 
 

Zamknięcia obrad XIII Sesji dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej  
w Bełchatowie Dariusz Kubiak. 

   
 
 
 

Dariusz Kubiak 
 
 

Przewodniczący 
Rady Miejskiej w Bełchatowie 

 
 
 

Józef Wodziński 
 
 

Wiceprzewodniczący 
Rady Miejskiej w Bełchatowie 

Jolanta Pawlikowska 
 
 

Wiceprzewodnicząca 
Rady Miejskiej w Bełchatowie 

 
 
                       

                 
 
 
 
 
 

 
Protokołowała: 
A.Mofina 
 
 
 


